
      Protokół 

z obrad XVI Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 30 listopada 2015 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

4. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

5. Prawnik - Konrad Wypych 

6. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

7. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

8. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

9. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

10. Pracownik GCK – Paulina Toruniewska 

11. Doradca ds. inwestycji – Andrzej Szyszka 

12. Dyrektor GCK – Krystyna Janiszewska 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 8.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, 

Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, 

Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

(Radny Marek Kołodziejski i Radny Mirosław Nowacki doszli na salę posiedzenia). 

 

Radny Zygmunt Kieplin zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja na ostatniej sesji zgłaszałem naprawę drogi w Klusku, no i do tej pory nic się 

nie zadziało w tej sprawie i dzisiaj ponawiam naprawę drogi w Klusku. 

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 1 interpelacje: 

1. Ja też ponawiam interpelację odnośnie równania dróg na moim terenie, bo jest taka tarka 

straszna, że jeździć się nie da.  

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 1 interpelacje:  

1. Ja też jeszcze odniosę się do tego koncertu życzeń tych dróg. Ostatnio, mija miesiąc od czasu 

kiedy, w terenie Gorzewo, Białe-Antoninów, też nie widzę żadnego równania drogi, nie wiem, czy 

ktoś tam był, czy analizował. 

 



Radny Marek Balcerzak zgłosił 1 interpelacje:  

1.Panie Wójcie została wykonana droga w Zaborowie Nowym, ja mam taką prośbę, ja wiem, że 

ona jest jeszcze nie odebrana, ale, żeby zwrócić uwagę firmie, żeby dwie rzeczy wykonała, a 

mianowicie, po rozsunięciu ziemi, po wykorytowaniu zostały burty, prosiłbym, żeby to firma 

wyrównała i żeby poprawiono zjazd, bo zjazd już tam w Zaborowie, w kierunku tych kilku 

budynków jest bardzo niski zjazd. Ja rozumie, że to nie jest jeszcze dokończone, ale prosiłbym, 

żeby to poprawić. 

 

Radny Jerzy Węglewski zgłosił 2 interpelacje: 

1. Szanowni Państwo, ja pierwsze pytanie skieruję tutaj do Pani Skarbnik, to tutaj wszyscy pytamy 

o równanie dróg, ja też z miesiąc temu pytałem o równiarkę, Chciałem zapytać, jakie środki 

pozostały w budżecie na bieżące utrzymanie dróg na ten rok? Ono wiąże się z tym, że potrzeba jest 

równania, naprawy tych dróg na Jastrzębi, Osinach, równiarka oraz trochę materiału.  

2. Czy jest odpowiedź odnośnie dróg leśnych w terenie Jastrzębi, które zgłaszałem miesiąc temu, 

które zepsuły firmy pracujące w lesie przy pracach przy wyrąbie lasu? Nie wiem, kto te drogi ma 

naprawić, czy to było zgłoszone do Nadleśnictwa? 

 

Radny Szymon Szczypawka zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja mam takie czysto porządkowe pytanie, czy prośbę, rozmawiałem tutaj z Panem 

Prezesem ZK, kto odpowiada za porządek na przystankach? Nie udało nam się tego ustalić, ale 

mam taką prośbę, w Zwoleniu przy przystanku tam są 3 czy 4 worki śmieci, one już leżą dłuższy 

czas, nie wiem, czy ktoś przywiózł, czy zostały po sprzątaniu letnim. Moja prośba jest taka, żeby 

ktoś te worki zabrał, bo po prostu jak będzie pług jechał i odśnieżał, to rozsypie te śmieci i będzie 

bałagan. Przy samym przystanku w Zwoleniu leżą 3 chyba worki, ze słoikami, ze śmieciami. 

Bardzo proszę, żebyśmy zadbali o wizerunek gminy. 

 

Radny Mirosław Nowacki zgłosił 1 interpelacje:  

1.Panie Wójcie, ja będę potrzebował jakiegoś materiału, albo może jakieś tam płytki, bo jest nowe 

wejście do szkoły w Lucieniu i teraz jest tam trudno, bo jak deszcz pada to się duże błoto robi, jak 

wchodzą sobie dzieci z tego parkingu tego nowego i dobrze by było, żeby jakieś używane płytki 

tam przemieścić i ułożyć kawałek chodniczka do tego wejścia do szkoły. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Narkomanii na rok 2016. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 67/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu 

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przyjęcia Programu Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2016. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 68/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu 

 



Do punktu 6-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Gostynin na lata 2016-

2018. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 69/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu 

 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: wróciliśmy wczoraj z gminną orkiestrą z miasta 

partnerskiego Burgkunstadt. Przekazuje Państwu serdeczne pozdrowienia od Prezydent, od Państwa 

Radnych. Otoczyli nas ogromną opieką, całe 3 dni przebywali z nami od rana do wieczora. Dzieci 

przebywały u rodzin, nie były w żadnych hotelach, tylko u rodzin, tak samo dorośli. Nie 

ponieśliśmy żadnych kosztów. Wspaniałe wyżywienie, wspaniała opieka. Oczywiście wszystkich 

serdecznie pozdrawiają, przede wszystkim Pana Wójta, Pana Przewodniczącego, Wszystkich 

Radnych i całą społeczność Gminy Gostynin. 

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zmiany uchwały nr 250/XXXII/2013 Rady Gminy Gostynin z dnia 29 maja 2013r. w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, udostępnianych dla operatorów i przewoźników 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Wójt: to jest aktualizacja przystanków komunikacyjnych, w związku z przekazaniem drogi od 

Legardy do ronda. W ubiegły czwartek taki protokół podpisaliśmy z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich. Czyli droga od Legardy do ronda już jest w tej chwili drogą wojewódzką. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 70/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 

rolnego na rok 2016. 

Wójt: pragnę dodać, że utrzymujemy cenę żyta na poziomie obecnego roku. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 71/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2016 obowiązujących na 

terenie Gminy Gostynin. 

Wójt: również chciałbym dodać, że utrzymujemy wysokości stawek podatkowych na poziomie roku 

2015 i wprowadzamy nową stawkę w § 1 w punkt 1 od gruntów: ppkt d) niezabudowanych 

objętych obszarem rewitalizacji zgodnie z nową ustawa. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 72/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie Gminy Gostynin. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 73/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 



sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2016 rok oraz 

zwolnień od tego podatku. 

Skarbik Gminy Patrycja Rosa: chciałabym podkreślić, że utrzymujemy stawki podatku od środków 

transportowych na poziomie roku 2015. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 74/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt informacji w 

sprawie: średniej ceny sprzedaży drewna dla celów wymiaru podatku leśnego. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt informacji.  Radni do projektu informacji uwag nie 

wnieśli. 

Radni informację przyjęli. 

 

Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: opłaty targowej. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 75/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 14-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: określenia wzorów deklaracji i informacji podatkowych w zakresie podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 76/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zatwierdzenia taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 77/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 16-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zatwierdzenia taryfy na zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Wójt: ja pragnę dodać, że stawka odpłatności maleje o 13%, przy czym dla mieszkańców zostaje 

ona utrzymana w wysokości z roku 2015, a obniżamy dopłatę z budżetu gminy.  

Radny Marek Balcerzak: jeżeli mogę, Szanowni Państwo, zatrzymać się na chwilkę nad tym 

punktem, bo po raz pierwszy odnotowaliśmy, myślę, że warto to podkreślić Panie Wójcie, że po raz 

pierwszy odnotowaliśmy spadek ceny skalkulowanej przez Zakład Komunalny. Ja przyjmuje to jako 

dobrą monetę i myślę, że w dalszym ciągu, tutaj jest Pan Prezes, podtrzyma ten trend i po prostu w 

następnych latach ta cena będzie jeszcze spadała. A ja w związku z tym, apeluję jeszcze raz tutaj do 

Urzędu Gminy, ale i do mieszkańców o podłączanie się do istniejących już kanalizacji, bo to 

spowoduje, że ta cena jeszcze będzie malała.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 78/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 17-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2015 rok. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: omawialiśmy bardzo szczegółowo tę uchwałę na Komisji Budżetu i 



Finansów, wprowadzona zmiana do uchwały jest nieaktualna, wszystko, co jest w uchwale, jest 

prawidłowo, także tam nie ma żadnego błędu. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 79/XVI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 18-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

„Przebudowa skrzyżowania w miejscowości Solec” w ramach Programu rozwoju gminnej i 

powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019. 

Wójt: traci moc uchwała podjęta miesiąc temu 30 października w tej sprawie, uznaliśmy, ze w takim 

kształcie, w jakim ona była podjęta byłaby nieważna, w związku z tym prostujemy zapisy. 80.000zł, 

przekazujemy Powiatowi Gostynińskiemu w związku z przebudową skrzyżowania w miejscowości 

Solec. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 80/XVI/2015 została przyjęta 9 głosami za i 4 wstrzymującymi się i stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

Do punktu 19-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

1.Komisja wnioskuje o przedstawienie na piśmie opinii prawnej, w przedmiocie, iż na 

nieruchomości „Ośrodek szkoleniowo-wypoczynkowy w Lucieniu”, nie istnieją obciążenia 

hipoteczne. Po przedstawieniu takiej opinii dotyczącej ww. nieruchomości, upoważnia się Wójta 

Gminy o podjęcie działań w kierunku przejęcia danej nieruchomości za zobowiązania podatkowe. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

1.Komisja wnioskuje o przedstawienie na piśmie opinii prawnej, w przedmiocie, iż na 

nieruchomości „Ośrodek szkoleniowo-wypoczynkowy w Lucieniu”, nie istnieją obciążenia 

hipoteczne. Po przedstawieniu takiej opinii dotyczącej ww. nieruchomości, upoważnia się Wójta 

Gminy o podjęcie działań w kierunku przejęcia danej nieruchomości za zobowiązania podatkowe. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 20-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Wójt: jeśli chodzi o ośrodek szkoleniowo-rekreacyjny Miałkówek i sprawy związane z jego 

przejęciem, w najbliższym czasie, jeszcze w tym tygodniu, zorganizujemy takie robocze spotkanie z 

udziałem Kancelarii Prawnej, która nam tę całą sprawę pilotuje. Cała historia dochodzenia naszych 

roszczeń będzie szczegółowo przedstawiona przez Radcę Prawnego Pana Waldemara Podla. Dzisiaj 

nie mógł, bo prosiłem na dzisiaj o takie spotkanie, miał po prostu inne spotkanie zaplanowane, w 

związku z tym ustalimy taki termin i wszystkich Państwa zaproszę, termin jeszcze dokładnie 

podam. I wtedy wszystkie szczegóły zostaną przedstawione. 

Jeżeli chodzi o bieżące utrzymanie dróg gminnych właśnie dzisiejszą uchwałą Państwo 

przesunęliście 25.750,00. zł na bieżące utrzymanie dróg i z tego będziemy mogli te wszystkie 



wnioskowane równania zrealizować.  

Jeżeli chodzi o inwestycje to nie zostały jeszcze zakończone. W przedmiocie zamówienia jest 

oczywiście umocnienie poboczy, zostanie to wykonane w innym czasie. Termin realizacji tego 

zadania, to jest 10 grudnia i mam nadzieje, ze wykonawca się wywiąże.  

Jeżeli chodzi o śmieci na przystanku w Zwoleniu, jak najbardziej zostaną zabrane, zostaną 

sprzątnięte, zleciłem to ZK. 

Jeżeli chodzi o utwardzenie części działki na chodnik przy szkole w Lucieniu oczywiście 

rozważymy taką decyzję. Ale myślę, raczej, że trzeba będzie to odłożyć do wiosny, niż teraz w tych 

bagnach to robić, jeśli chodzi o chodnik z płyt. 

Radny Mirosław Nowacki: chodzi o to, że tam jest duże zbocze i jak przyjdzie ślisko, to tam nikt 

nie podejdzie. 

Wójt: tak, tak, utwardzimy to w jakiś sposób w tej chwili, a o chodniku z płyt pomyślimy na 

wiosnę. 

Jeśli chodzi o drogi, Radny Węglewski, które zostały zniszczone, jestem umówiony na środę na 

spotkanie z Panem Nadleśniczym. Nadleśnictwo tłumaczy się tym, że oni robią wycinkę, ale ktoś 

inny zabiera. Będziemy rozmawiać. 

Droga Klusek oczywiście też się tematem zajmiemy. 

Równanie tak jak mówiłem, przesunęliśmy dzisiaj uchwałą środki, więc będziemy mogli zadziałać 

w terenie. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli rozumie, że to, co przesunęliśmy, to jest cała kwota do końca roku na 

bieżące utrzymanie?  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tak. 

 

 

Do punktu 21-go. 

Przyjęcie protokołów, z poprzednich sesji.  

Protokoły z obrad XIV i XV Sesji Rady Gminy został przyjęty 13 głosami za. 

 

Do punktu 22-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: odczytał pismo Komitetu 

Protestacyjnego Przeciwko Bezczynności Władz Gminy Gostynin ws. Budowy Drogi w Gorzewie. 

Pismo stanowi załącznik do protokołu. Myślę, że Państwo zapoznaliście się z tym pismem. Jeżeli 

uważacie Państwo, że należy w tym punkcie nad tym dyskutować, to proszę. 

Radna Marzena Staniszewska: problem dotyczy oczywiście mojego terenu, są tu przedstawiciele z 

tego terenu. Tak jak powiedziałam wcześniej tą sprawę zna Pan Wójt od początku i też bym bardzo 

prosiła kierować te wszystkie pytania do Wójta, ponieważ Państwo, żeście wcześniej uczestniczyli, 

ja też uczestniczyłam w tym zebraniu wcześniejszym i propozycje swoje Państwo żeście 

przedstawiali. Forma dofinasowania tej drogi, czy ze „Schetynówek”, czy z PROW-u, propozycja 

moja oczywiście padła tutaj w Urzędzie Gminy do Urzędu, żebyśmy skorzystali, bo do końca 

października było składanie wniosku, ewentualnie te wnioski miały być przesunięte z terminem 

dłuższym. Nie wiem czy Urząd Gminy, jakim warunkiem się tutaj ustosunkował, czy będzie 

korzystał akurat z dotacji w kierunku tej drogi, czy jakiś inny widzi problem, inne rozwiązanie. 

Bynajmniej moje poczynania w tym kierunku były tutaj uwzględnione. 

Wójt: oczywiście posiadamy wiedzę na temat możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych, 

także z Programu „Schetynówek”, czy z Programu PROW, taką wiedzę mamy, rozważam, w 

którym kierunku będziemy ubiegali się. 

Ja reprezentuje Komitet Protestacyjny, który powstał w miejscowości Gorzewo, z racji tego, że nikt 

więcej nie zabrał głosu w tej sprawie, chciałbym zapytać się Państwa Radnych, jakie mace Państwo 

zdanie na ten temat? Bo nie usłyszałem żadnego głosu. Jest pytanie podstawowe, czy ten problem 

miejscowości Gorzewa zostanie rozwiązany. Bo jest to problem naprawdę palący. Bardzo proszę 

Państwa Radnych o ustosunkowanie się do tego tematu? Mieszkańcy chcą znać stanowisko Rady, 



czy ten problem zostanie rozwiązany. Argumentów było przytoczonych wiele. Uważam, że są to 

argumenty niepodważalne. Dlatego jest prośba do Państwa Radnych, proszę ustosunkować się do 

tego tematu. Chcemy znać stanowisko całej Rady. Nie ukrywam, że podejmiemy jeszcze inne 

działania w tym kierunku, żeby ta droga powstała, ale pierwszą rzeczą jest znać stanowisko 

Państwa. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: ja mówię w swoim imieniu, ja uważam, że na dzień dzisiejszy na 

terenie gminy jest bardzo dużo dróg budowanych. Dla mnie osobiście, uważam, że nie powinno 

być, że w jednym sołectwie jest droga, której koszt wynosi 80tys. zł, a w rejonie innym jest droga, 

niestety nie oszukujmy, 600tys. zł. O to, co Państwo prosicie, to na dzień dzisiejszy, przypuszczam 

takie koszty, aczkolwiek na tym się do końca nie znam i nie musze. Więc takie jest moje zdanie, nie 

wiem, jakie zdanie tutaj innych moich kolegów, ale uważam, że podobne. Pan Wójt 4 lata temu, w 

tym roku też Państwo na Gorzewie dostaliście drogę. Więc uważam, że i wszyscy Radni są tutaj i 

mieszkańcy przede wszystkim jednakowi. Pan Wójt pracuje dla wszystkich mieszkańców tej gminy, 

nie dla Radnych. A my jesteśmy tylko takim wspomaganiem go, więc uważam, że po części decyzja 

do Radnych należy, ale i do Pana Wójta. I myślę, że wszyscy mieszkańcy jesteśmy równi. 

Radny Marek Balcerzak: pismo to zostało przedstawione na Komisji Rozwoju i zostało 

przeanalizowane. My jesteśmy przed wypracowaniem uchwały budżetowej na 2016 rok i myślę, że 

ten temat będzie jeszcze przez Radę analizowany. W projekcie budżetu ta droga się nie znalazła. 

Natomiast musicie sobie Państwo zdać sprawę z tego, co tutaj poruszyliśmy, co powiedziała moja 

koleżanka. Potrzeby są wielkie, jest tutaj sołtysów wielu i na pewno każdy wskazałby u niego w 

terenie ileś odcinków dróg, które należałoby natychmiast wykonać. Niestety my musimy się 

obracać w naszych realiach, mamy określone środki, natomiast cały czas, jeszcze raz powtórzę, 

dzisiaj na pewno nie wypracujemy takiej opinii, ale na pewno będzie jeszcze to analiza na 

następnych komisjach i jeżeli Rada stwierdzi, że są środki i, że rzeczywiście należałoby tę drogę w 

tej pierwszej kolejności wykonać, bo tak jak mówię, my drogi wykonujemy i środki są 

przeznaczane na drogi nie małe. W poprzedniej kadencji i w obecnej już, natomiast potrzeby są też 

ogromne. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: przeprasza najmocniej, Panią chciałam zapytać, o 

jakiej drodze Pani powiedziała, mówiąc dostaliście drogę na Gorzewie? 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: tzn. proszę Pani, nie powiedziałam, że jest to droga.. ta droga należy 

do tego samego sołectwa., z tego co się orientuję. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: ale która? 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: więc należy jednak, zastanowić się nad tym, że każdy sołtys chciałby 

dla sowich mieszkańców też jakiś odcinek drogi i z tego co pamiętam, to w tym roku na Gorzewie 

też został zrobiony odcinek drogi, Panie Wójcie, tak? O ile mnie pamięć nie zawodzi.  

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: tzn. ja rozumie, że Pani mówi.. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: chodzi o sołectwo, proszę Pani, nie o  drogę. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: ja rozumie, że Pani mówi, że został wykonany 

odcinek,  o ten asfalt, tak? 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: tak, tak. Była modernizacja drogi. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: ale proszę Pani.. dobrze zatrzymajmy się, proszę 

Państwa, nikt nie chce asfaltów i autostrad, my chcemy przejezdnej drogi. Ja Panią zaproszę bardzo 

serdecznie do mnie do samochodu i przewiozę Panią przez drogę w Gorzewie.  

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: wie, Pani, akurat tak się składa, że ja teren Gorzewa bardzo dobrze 

znam. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: ale ja bym chciała, żeby Pani… 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: i jeżdżę tą drogą nie raz, niech Pani da mi powiedzieć, ja Pani nie 

przerywam, i proszę Pani, ja mieszkając w swojej miejscowości przez lat prawie 50, też po takiej 

drodze jeździłam. I taka drogę, o której Pani mówi, to nawet nie mogłam marzyć. Ja rozumie 

Państwa i wiem, jakie są Państwa żale, ale proszę się zastanowić. Jeszcze raz powtarzam, że my, 

jako Radni, nie możemy cały czas inwestować w jedno sołectwo. Na terenie Gminy Gostynin jest 

dużo więcej. Także mówię, proszę się też nad tym zastanowić. Będziemy nad tym dyskutować. Być 



może będzie taka sytuacja, że ta droga będzie zrobiona, ja nie mogę obiecać, bo ja nie jestem osobą 

decyzyjną. Ale Państwo, nie musicie nas szantażować, że wy w inny sposób to załatwicie, bo przed 

chwilą Pan to powiedział.  

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: proszę Państwa, ja jestem akurat nie Gorzewo, 

tylko Marianów, ale po to, żeby wyjechać z Marianowa do Gostynina, ta trzeba przejechać, albo 

przez Gorzewo, albo przez Emilianów. Ani jedna droga nie jest przejezdna, ani druga. I my jesteśmy 

w tej chwili.., jedyne o co możemy prosić, to, żeby ktoś się dogadał z Nadleśnictwem, w mojej wsi 

są tylko trzy samochody, cztery i pozwolili nam jechać, bo my i tak i tak przez Łąck musimy jechać, 

ale z kolei nieprzejezdny jest odcinek od dębu do Sendenia Dużego do asfaltu. My jesteśmy w tej 

chwili uwięzieni. Żeby dogadać się z Nadleśnictwem, żeby na te cztery samochody wydali zgodę, 

żeby od dębu skręcić, w bardzo dobrą drogę pożarową i jechać drogą pożarową do Łącka i dopiero 

potem do Gostynina. No nie ma innej możliwości. Także niech Pani zrozumie ludzi, którzy.., proszę 

Państwa, poza tym Panie Przewodniczący mam do Pana już nie żal, a ogromną pretensje, byłam u 

Pana i Pan, mówiłam Panu o tej drodze, byłam u Pana? Byłam! I to Pan mi zaproponował, że wyśle 

Pan komisje.. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja powiedziałem.., rzeczywiście 

tak był, ze komisja.. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: i kiedy to było Panie Przewodniczący? Ponad pół 

roku temu. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: no tak, ale widocznie komisja.. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: ja ich obwiozę na mój koszt. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: widocznie w swoich zadaniach, 

oczywiście my o drogach dyskutujemy, nie widzieli takiego uzasadnienia, komisja nie widziała 

takiego uzasadnienia, żeby może ten objazd zrobić, bo nie było takiego objazdu. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: w takim razie bardzo proszę, powiedzieć mi, bo ja 

już naprawdę opadam z sił. Kto dla Państwa będzie autorytetem, czyja opinia, jak Państwa komisja 

nie ma czasu, to ja opłacę kogoś, kogo Państwo wskażecie, jako eksperta, żeby stwierdził, czy te 

drogi są przejezdne, czy nie. My nie chcemy innych tylko te drogi gminne.   

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja uzyskałem informację, z 

Urzędu. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: z jakiego Urzędu? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: z Urzędu Pana Wójta, że droga w 

jakiejś części została, tam u Państwa poprawiona. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: która droga? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: nie wiem, ale miałem taką 

informację i to mnie może troszkę uspokoiło 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: przepraszam najmocniej, ponieważ Pan 

Przewodniczący mówi, Pan wskaże mi jedną osobę, którą ja mogę dziś wsadzić do samochodu na 

pół godziny. 

Radna Marzena Staniszewska: ja się odniosę, naprawdę, dużo tych zarzutów w kierunku tutaj tego 

Gorzewa, Marianowa. Z tego co posiadam ja, pewną informację, przejeżdżam w tym terenie, widzę, 

na tę chwilę Marianów dostał tyle kruszywa, że wystarczająco.. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: ale Pani nie rozumie o czym ja mówię. Ja mówię o 

możliwości wyjazdu z Marianowa. 

Radna Marzena Staniszewska: dojazd w tej chwili, co Pani tłumaczy wokół dębu, czy w kierunku 

granicy z Sendeniem, oczywiście, ale powiem szczerze, ja też mam teren Białe-Antoninów, jeśli by 

Pani tam teraz podjechała, bo Pani powie, że ja jestem akurat z tego terenu, a mnie cały teren 

interesuje, bo jestem Radną całego tego obwodu. Więc mówię, też są niesamowite drogi, ja znam, 

czy to w sąsiedniej, czy to będzie obok Lucień, Helenów, czy Legarda, czy obok, wszystkie te 

tereny znam, bo ja jeżdżę tymi terenami. Ten samochód w tej chwili to też on pozostaje wrakiem. 

Tak jak tutaj Pan Przewodniczący i Pan Wiceprzewodniczący Rady informowali i ja też informuję, 

budżet został nie do końca.., wypracowany został, mamy tutaj przed sobą ten budżet, oczywiście, 



analizowany był i drogą mailowa i przez notowanie tutaj. Notatki wszystkie trafiły do Radnych i my 

jeszcze raz będziemy nad tym budżetem pracować. Będzie się zbierała jeszcze raz komisja, jeszcze 

raz będziemy nad tym budżetem opiniowali. Tak jak Państwo tutaj przedstawiliście tę drogę, ja 

powiem, to był rok akurat przed wyborami do samorządów. Ta propozycja nie tylko ze strony mojej 

powstała, żeby powstał ten odcinek drogi w Gorzewie. Bardzo proszę Pana Wójta też o 

wypowiedzenie się w tej kwestii. Ja nie będę się podpierała tylko swoją analizą w tej kwestii, Pan 

Wójt wie najlepiej jak to było i ja na pewno tego terenu nie będę zostawiała, że nie ma.., będziemy 

pracować, będziemy pracować tak jak wszystkie komisje pracują, do uzgodnienia pewnej 

konfrontacji, czy to będzie w tym terenie potrzeba tyle tych pieniążków, czy w tym, będzie to 

analizowane i będzie zatwierdzenie dopiero budżetu gminy przez Wysoką Radę oczywiście, 

większością, żeby to było sprecyzowane w porozumieniu z Urzędem Gminy, żeby nikt nie zarzucił, 

że w danym terenie nie robimy nic. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: proszę Państwa, to jest taka prosta sprawa, ja 

doliczyłam się 4 wsi, w których był położony kawałek asfaltu, kawałek, bo nawet nie 1/3 wsi z tego 

co ja kojarzę w Gorzewie. Czy nie lepiej w tym układzie, jeżeli planuje się te 4 wsie na przyszły 

rok, zwołać sołtysów i zrobić jedną wieś, a porządnie, niż na pstrykać tak jakby kura.. i tu kawałek, 

tam kawałek i wreszcie, ani jedno ani drugie. I wilk nie syty i owca nie cała. Żeby nie robić sobie 

wrogów. Niech sołtysi pociągną losy. Dzisiaj robimy jedną wieś, w przyszłym roku drugą wieś. Jest 

to sprawiedliwe wtedy. Poza tym Pani Radna, ja nie narzekam na drogę w Marianowie, my chcemy 

po prostu móc wyjechać stamtąd. Droga w Marianowie, dzięki temu, że Pan Wójt stanął na 

wysokości zadania, ze Pan od dróg, nie wiem z kimś jechał z Solca chyba, zakopaliby się, bo 

powiedzieli, ze gdyby nie jechali na pełnym gazie, to by się zakopali. Poza tym, proszę Państwa, u 

nas na wsi mieszka rodzina z dzieckiem niepełnosprawnym. Dziecko jeździ do szkoły integracyjnej, 

Pani Radna zna sprawę, kiedy dwie kobiety odkopywały samochód. Droga przez las do 

Emilianowa, przez Emilianów do Gostynina do głównej trasy, na mapie ma 5m szerokości, w realu 

jest to nie wiem, czy 3m. Więc jaki problem doprowadzić ją do stanu faktycznego jaki jest na 

mapie, zgodnie z mapą. To jest proszę Państwa droga przez las, ogromne skarpy i jeżeli ktoś będzie 

jechał znad przeciwka nie ma szans. Kto silniejszy, kto komu da po „łbie” ten się cofnie. Bo nie ma 

innej możliwości. Także, ja Panią rozumie, że to nie wszyscy, tylko my w tej chwili, mając trzy 

drogi wyjazdowe, wszystkie trzy są nie do przejechania. Dlatego, też ogromna prośba do Pana 

Wójta, może się Pan dogada z Nadleśniczym, żeby na te trzy samochody, trzy, albo cztery, żeby dał 

możliwość wyjechania przez fantastyczną  drogę pożarową, która idzie od dębu do Łącka i już 

jesteśmy w domu. I żeby Pani nie myślała, że ja chce Bóg wie jakiej drogi w Gorzewie. Nam 

potrzeba możliwości wyjechania. I teraz poproszę Pana, żeby Pan wskazał jedną osobę, która 

pojedzie i stwierdzi, czy to jest naprawdę aż taka dobra droga, że nie trzeba się o nią martwić. 

Wójt: Szanowni Państwo, na przestrzeni ostatnich 5 lat, na modernizację dróg wydaliśmy naprawdę 

potężne pieniądze. Co roku, nie tylko w roku wyborczym, jakie zarzuty są. Od pierwszego roku, 

czyli od 2011 do chwili obecnej, to jest ponad 60tys. ton materiału w postaci kruszywa w te nasze 

drogi gminne zostało wbudowane. Ja wiem, że apetyty ostatnich dwóch lat, mocno zostały 

podsycone. W ubiegłym roku zrobiliśmy ponad 12km dróg asfaltowych, w tym roku też niespełna 

10km dróg, czyli tych dróg przybywa naprawdę i to w znacznej ilości. Nie da się wszystkich 

roszczeń zaspokoić w ciągu jednego roku. Staram się interweniować, gdzie są jakieś zgłoszenia. Ten  

rok był wyjątkowo trudny, bo był rokiem bardzo suchym i właśnie te leśne drogi zrobił się.. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: plaża, tam była plaża. 

Wójt: ja sobie zdaje z tego sprawę. Zareagowałem w trybie natychmiastowym.  

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: bardzo Panu dziękujemy za to. 

Wójt: bardzo dużo materiału zostało tam wtedy w tę drogę wbudowane. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: zgadza się. 

Wójt: ale niestety możliwości finansowe są jakieś ograniczone i staramy się reagować wszędzie, 

gdzie jest to konieczne. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: Panie Wójcie, dlatego, ponieważ,  ja wiem, że Pan 

ma związane ręce. A najwyższą władzą ustawodawczą jest Rada, dlatego też ja zwracam się do 



Rady, bo Pan jest tylko od wykonywania, tego co Rada uchwali, no nie oszukujmy się. Za bardzo 

do powiedzenia Pan nie ma. 

Wójt: jeżeli chodzi o lustrację dróg i przegląd, to należy do moich pracowników i do mnie. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: i bardzo proszę o notatkę z każdej takiej lustracji, 

ponieważ najprawdopodobniej będzie mi potrzebna. 

Radny Marek Balcerzak: taka ciekawa dyskusja się rozwinęła. Ale ja jeszcze chciałem słówko 

powiedzieć, Pani poruszyła dwa ciekawe tematy. Pierwszy temat, żeby się wszyscy sołtysi 

porozumieli 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: nie porozumieją się musza ciągnąć losy. 

Radny Marek Balcerzak: no właśnie, więc takiej zgody.., ja mam na swoim terenie cztery sołectwa i 

z sołtysami również taką możliwość przedstawiłem, nie ma takiej zgody wśród tych sołtysów 

moich.  Jeżeli Państwo rzeczywiście, to co powiedział Pan Wójt, realnie jesteśmy w stanie zrobić, 

no nie wiem, akurat te dwa lata były lepsze, ale są też gorsze, więc ja myślę, że jeżeli byłoby to 

realne 6-7km rocznie, czyli przy wskazaniu.. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: czyli dwie wsie. 

Radny Marek Balcerzak: dokładnie, czyli przy 56 sołectwach wynika, że należałoby, taki jeden 

odcinek robić w ostatnim sołectwie za 28 lat. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: przepraszam, ja Panu przerwę, w tym momencie, 

dlatego, że Pan mówi o 56 sołectwach, ja mówię, o tych czterech sołectwach, które ja znam, które 

mają po kawałku. 

Radny Marek Balcerzak: ale na cztery sołectwa nie będzie to 3km, czy 3,5, tak jak.. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: to niech będzie 2km, to niech będzie 1,5km, ale 

nie 200m. 

Radny Marek Balcerzak: drugi temat, który Pani poruszyła, temat szerokości dróg, mam ten sam 

problem i tutaj powiem tak, nie ja jako Radny zabieram te drogi i nie Pan Wójt, czy Urząd, tej drogi 

zabieram. Ja chodzę po swoich mieszkańcach i proszę, żeby nie podorywali. Jest to problem, 

mieszkańcy go robią sami sobie. Należałoby tym mieszkańcom wytłumaczyć, żeby po prostu nie 

doorywali do asfaltu. U mnie asfalt położony, gdzie też droga jest 5m i niestety bruzda jest 10cm od 

asfaltu.  

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: proszę Pana, to ja Panu teraz powiem, u nas nie 

ma tego problemu, dlatego że.., nie wiem, czy Pan wie, o tym, że jest ustawa, że jak ktoś zmienia 

ogrodzenie, to musi 7,5m od osi drogi. A ja oddałam w prezencie gminie w użytkowanie za darmo i 

drogę i kawałek działki po to, żeby utwardzić, żeby śmieciarka mogła wyjechać. Śmieciarka nie 

mogła od nas wyjechać. I w związku z tym, ja uważam, że z ludźmi, w mojej wsi, proszę bardzo 

róbcie drogę, ja nie chce asfaltu. My chcemy po prostu móc wyjechać po normalnej, twardej, 

gminnej drodze. Nie chce asfaltu, bo jak my byśmy walczyli o asfalt, to byśmy zaraz mieli 

Marszałkowską w Marianowie, bo skrót do Gorzewa i nad jezioro. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowna Pani dziękuję za 

wypowiedź, wiadomo, że sprawa dróg na terenie gminy jest jak zwykle gorąca, ponieważ jest tych 

dróg do zrobienia bardzo dużo. W ramach możliwości budżetowych, co roku, jakieś tam kawałki są 

robione i myślę, że tutaj Pan Wójt również.. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: czekam na wskazanie osoby, którą będę mogła 

zabrać do samochodu. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: to już z Urzędem, Pani sobie to 

ewentualnie.. 

Mieszkanka wsi Marianów Jadwiga Dzięcielska: nie, nie Panie Przewodniczący, to Pan mi pół roku 

temu obiecał. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję, myślę, że wyczerpaliśmy 

ten punkt. 

 

Do punktu 23-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 9.40 



Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, 

Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XVI Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana 

        

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 
 

 
 


